
Zet de oren en ogen op de grond niet buitenspel

Als schadebestrijder en nauw betrokken bij natuurbeheer en agrarisch bedrijf, vrees ik voor het op 
peil houden van de grote groep vrijwilligers die onmisbaar is voor het beheer van de natuur en wie 
de oren en ogen is van het buitengebied.

Met name predatiebeheer en schadebeheer is ontzettend belangrijk. Dit is dezelfde groep mensen 
die nu in diskrediet gebracht wordt. Deze enthousiaste groep vrijwilligers wordt nu gedemotiveerd, 
er wordt impliciet gezegd dat zij bijdragen aan de afname. Terwijl zij enorm veel tijd en geld 
investeren in het stimuleren van de wildstand. Uit eigen beweging en overtuiging en op basis van 
ervaring en kennis van het specifieke gebied.

Zet deze onmisbare groep vrijwilliger niet buitenspel! Dat brengt veel meer schade met zich mee op 
de lange termijn. Denk aan het uit de hand lopen van de vossenpopulatie ,kraaien, ganzenschade, 
wildaanrijdingen met herten etc. ook de afhandelingen van wildaanrijdingen, maatregelen bij 
gevaarlijke verkeerspunten en het verkennen van velden alvorens maaien begint. Dit is allemaal 
vrijwilligerswerk van een groep mensen die nu een ‘motie van wantrouwen’ voor de kiezen krijgt. 

Onbetrouwbare gegevens

Als WBE lid en teller ondersteun ik de juistheid van de protocollen en de gegevens die daaruit volgen. 
Ik twijfel over volledigheid en correctheid van de gebruikte gegevens. Ik kan dat niet rijmen met wat 
ik buiten zie. Met name als het over de hazen gaat.  De FBE is het enige telinstituut met een 
juridische basis én protocol. Gegevens zijn echter trendgetallen en geen absolute waarden. Het is 
daarom niet vast te stellen wat de werkelijke aantallen zijn, hoogstens of de populatie groeit of 
afneemt. Het is ook niet duidelijk waarom welke gegevens nu gebruikt zijn in de onderbouwing. 
Consequent is het in elk geval niet.

Ongewenste gevolgen

Op Schouwe, waar de hazenstand enorm is, in het geval van het inperken van de jacht (dat zagen we 
wegens sluiting gedurende Corona), dan neemt het afschot op grond van schadebestrijding in de 
zomer enorm toe. Terwijl dat een vervelend moment is vanwege de jonge hazen. Het jachtseizoen is 
niet voor niets in de winterperiode! Dat heeft een functie in het kader van de weidelijk jagen.

Ook zie ik op een ander Zeeuws eiland, Walcheren, dat wij al jaren geen hazen meer jagen. Omdat de 
stand dat niet toe laat. Idem voor konijnen en fazanten. Het is juist de jachthouder of grondeigenaar 
die uitstekend in staat is, en ook verplicht, om die gunstige instandhouding in de gaten te houden en 
er naar te handelen. Onze inzet om de wildstand te verbeteren neemt onverminderd af. Ook al is het 
voorstelbaar, vanwege de bekende werkelijke negatieve invloeden, dat het niet meer een stand zal 
zijn waarbij gejaagd kan worden.

De populaties hazen en konijnen kunnen zo verschillen per locatie en jachtveld dat juist de 
jachthouder bij uitstek degene is die de afweging moet maken. Dat kan echt verschillen van polder 
tot polder. De lokale gemeenschap in het buitengebied zet zich in voor een gezonde wildstand, deze 
groep kent het gebied het beste en kan ook het beste inschatten hoe het ervoor staat. Overal waar ik 
kom is men zich ervan bewust dat de wildstand vaak lager is dan tientallen jaren terug. Maar men 
ziet ook het belang van beheer. Het is juist die lokale kennis en kunde en praktijkervaring die we 
maximaal moeten benutten. Vertrouwen geven en ondersteunen is daar onderdeel van.


